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Патрабуя немагчы-
мага, мы атрымлі-
ваем найлепшае з 
магчымага

Джаванні Нікаліні, 
драматург

ПраДПрымалЬНіцТва

НавУчыліСя…

Старшыня Гарадоцкага райспажыўсаюза, якая не падрыхтавала 
месца для рынка па вул. Спартыўная ў адпаведнасці з 
патрабаваннямі заканадаўства, пазбаўлена працы па ўласнаму 
жаданню.

9 студзеня на сустрэчы 
прадпрымальнікаў з Аляксандрам 
Ацясавым, старшынёй Віцебскага 
аблсавета, было паднята 
пытанне аб адказнасці старшыні 
Гарадоцкага райспажыўсаюза за 
непадрыхтаванасць рынка па вул. 
Спартыўная. Старшыня аблсавета 
пагадзіўся з негатыўнай ацэнкай 
дзейнасці Палюховіч з боку 
прадпрымальнікаў і заявіў, што гэтае 
кадравае пытанне трэба вырашыць.

У гэтай сітуацыі Наталля Палюховіч 
на наступны дзень падала заяву аб 
вызваленні ад пасады па ўласнаму 
жаданню, не дапрацаваўшы месяц 
да свайго 60-годдзя. Зараз часова 
выкананне абавязкаў старшыні 
Гарадоцкага райспажыўсаюза 
ўскладзена на А. А. Адзіночкіну.

Пры Н.М. Палюховіч было страчана 
амаль пяць месяцаў на падрыхтоўку 
рынка па вул. Спартыўная для працы 
прадпрымальнікаў. Па меркаванню 
прадпрымальнікаў былая старшыня 
Гарадоцкага райспажыўсаюза 
не разумела патрабаванняў 
заканадаўства для арганізацыі рынка 
і займалася “адсебяцінай” у гэтым 
пытанні. 

Апошняе валюнтарыскае рашэнне 
датычыцца адказа на снежаньскі 
зварот прадпрымальнікаў аб 
прадстаўленні гандлёвага месца на 
рынку па вул. Спартыўная. Адказ 
Н. Палюховіч парушае дзеючае 
заканадаўства аб зваротах грамадзян 
і мае ўсе прыкметы адміністрацыйных 

Наталля Палюховіч 
развіталася з Пасадай

9 студзеня пасля абеду адбылася 
сустрэча прадпрымальнікаў са 
старшынём Віцебскага аблсавета 
Аляксандрам Ацясавым, у якой таксама 
ўдзельнічалі старшыня Гарадоцкага 
райвыканкама Васіль Муранкоў і 
старшыня Віцебскага аблспажыўсаюза 
Аляксандр Шынкарэнка.

Напачатку сустрэчы Аляксандр 
Ацясаў распавёў аб тых ператварэннях, 
якія адбудуцца ў Гарадку пад час 
падрыхтоўкі да Дажынак. Найбольшую 
цікавасць выклікала інфармацыя аб 
тым, што на рэканструкцыі могілак 
і плошчы ўжо засвоена 5 мільярдаў 
рублёў, а ўсяго патрэбна асвоіць па 
гэтаму цэнтру 25 мільрдаў рублёў. 
Між тым, яшчэ па лету чыноўнікі з 
райвыканкама казалі толькі пра 6 
мільярдаў.

Асноўнае пытанне ж сустрэчы была 
звязана з рынкам. Прадпрымальнікі 
аргументавана прыводзілі факты 
неадпаведнасці рынка па вул. 
Спартыўная дзеючаму заканадаўству. 
І калі іх аргументы не прымаліся 
да ўвагі гарадоцкімі чыноўнікамі, 
то старшыня аблсавета пагадзіўся, 
што райспажыўсаюз павінен 
правесці неабходную працу па 
дабраўпарадкаванню гэтага рынка 
і павінен мець план эксплікацыі для 
гандлёвых месцаў прадпрымальнікаў. 
Таксама Ацясаў пагадзіўся, што да 
рынка павінен будзе рухацца і гарадскі 
аўтобус.

Адначасова з гэтым старшыні 
аспрэчалі чуткі аб тым, што месца па 
вул. Валадарская будзе прададзена 
камерцыйнай структуре, якая і будзе 
будаваць Гандлёвы цэнтр.

Было пастаўлена пытанне і аб адмене 
рашэння Гарадоцкага райвыканкама, 

З 10 студзеня аднаўляецца праца рынка ў Гарадку. Гэта рашэнне 
прынята пасля сёняшняй сустрэчы прадпрымальнікаў з уладамі 
у Гарадоцкім райвыканкаме.

рыНак Працуе На 
старым месцы

правапарушэнняў. Па-першае, Н. 
Палюховіч не паведаміла заяўнікам аб 
тым, куды абскарджваць яе рашэнне 
пры нязгодзе з ім (арт. 9 пн.10), па-
другое, не прыняла абгрунтаванага 
рашэння наконт гандлёвага 
месца прадпрымальніка на плане 
эксплікацыі рынка ( арт. 9 пн.5), па – 
трэццяе, адмовіла ў праве знаёміцца 
з дакументамі і матэрыяламі, якія 
датычацца права прадпрымальнікаў 
працаваць на рынку ў адпаведнасці 
з заканадаўствам (арт. 7 пн. 2): 
“Городокское райпо не обязано 
знакомить Вас с решениями 
государственных органов и служб.» 
Апошняе правапарушэнне таксама 
падпадае па ўсіх прыкметах пад 
адказнасць па арт. 9.6 Кодэкса РБ аб 
адміністрацыйных правапарушэннях, 
якая наступае пры адмове 
прадстаўляць грамадзяніну 
інфармацыю, і цягне адказнасць у 
выглядзе штрафа ў памеры ад 10 
базавых велічынь.

Сёння дзеючаму кіраўніцтву 
Гарадоцкага райспажыўсаюза 
дасталася кепская спадчына для 
вырашэння пытання па падрыхтоўцы 
да працы рынка па вул. Спартыўная 
за два тыдня. І першае, што яны 
павінны зрабіць – гэта азнаёміцца з 
патрабаваннямі Пастановы Савета 
Міністраў РБ №1623 “Аб некаторых 
пытаннях дзейнасці рынкаў”, дзе 
выкладзены ўсе патрабаванні да 
арганізацыі, якая кіруе рынкам.

л. антонаў

па якому з 16 снежня рынак у цэнтры 
горада павінен быў спыніць сваю 
працу. Аляксандр Ацясаў крыху 
здзівіўся такому рашэнню пры 
непадрыхтаванасці рынка па вул. 
Спартыўная і загадаў дазволіць працу 
рынка па вул. Валадарская з 10 студзеня, 
а райспажыўсаюзу заключыць дамовы 
з прадпрымальнікамі да 1 лютага.

Пры гэтым было паднята пытанне 
і аб персанальнай адказнасці 
Наталлі Палюховіч, старшыні 
Гарадоцкага райспажыўсаюза, за 
непадрыхтаванасць новага месца 
рынка. З высокай трыбуны было 
заяўлена, што незаменных работнікаў 
няма. Калі ж Васіль Муранкоў 
спытаўся ў прысутных, што вы ж не 
гатовы працаваць на гэтым месцы, 
то пачуў заяву дырэктара першага 
кампьютэрнага магазіна: “Я гатовы, бо з 
8 сакавіка застаюся без працы. У Доме 
быта маё месца займае Белвест”.

Для прадпрымальнікаў актуальным 
застаецца пытанне і аб пастаянным 
месцы рынка ў Гарадку пасля 
Дажынак. Прадпрымальнікі заявілі 
аб сваім жаданні быць уласнікамі 
рынка і высказалі меркаванне аб 
месцы на былым харчовым камбінаце. 
Прадстаўнікі абласных ўладаў не 
адмовілі ім ў праве такога варыянту. 
Толькі было адзначана, што неабходна 
ў рабочым парадку разглядаць такое 
пытанне.

Відавочна, што сустрэча была 
пазітыўнай, бо дазволіла аднавіць працу 
прадпрымальнікаў. Але як бачыцца, 
сістэма спажыўтаварыства атрымала 
апошні шанец на выпраўленне сітуацыі 
з рынкам на вул. Спартыўная, каб ён 
адпавядаў заканадаўству.

леанід гаравы

рэха каНфлікТа

Пад час папярэдняй кампаніі 2010 
году ў Гарадоцкі райсавет было 
утворана 18 акруг памеры якіх па 
колькасці выбаршчыкаў парушалі 
Выбарчы кодэкс Рэспублікі Беларусь. 
Менавіта арт. 15 у ч.6 указвае, што 
“выбарчыя акругі ўтвараюцца 
з прыкладна роўнай колькасці 
выбаршчыкаў: адхіленне колькасці 
выбаршчыкаў у выбарчай акрузе... 
па выбарах дэпутатаў адпаведнага 
мясцовага Савета дэпутатаў ад 
сярэдняй колькасці выбаршчыкаў, 
якія прыходзяцца на выбарчы округ 
у дадзены мясцовы Савет дэпутатаў, 
як правіла, не можа перавышаць 10 
адсоткаў”.

Колькасць выбаршчыкаў на 
тэрыторыі Гарадоцкага раёна тады 
складала каля 20276 выбаршчыкаў. 
Гарадоцкім райсаветам для выбараў 
Гарадоцкага Савета дэпутатаў 

26-га склікання была вызначана 
колькасць выбарчых акругаў – 31, 
пры гэтым сярэдняя колькасць 
выбаршчыкаў на акругу павінна 
складаць – 654 грамадзяніна. 
Адпаведна патрабаванняў артыкула 
15 ч.6 Выбарчага кодэксу колькасць 
выбаршчыкаў у акрузе, як правіла, 
можа быць ад 588 выбаршчыкаў да 
721 выбаршчыка.

Тады Гарадоцкая раённая камісія па 
прапанове Гарадоцкага райвыканкама 
ўтварыла 31 выбарчую акругу ад 420 
выбаршчыкаў да 842 выбаршчыкаў 
у іх. Пры гэтым фактычна за межамі 
Выбарчага кодэксу адпаведна 
арт. 15 ч.6 было ўтвораны 18(!!!) 
выбарчых акруг. Пры гэтым дайшло 
да парушэння канстытуцыйнага 
прынцыпа роўнасці выбаршчыкаў у 
выбарчым праве, калі 841 выбаршчык 
Вайханскага сельсавета (акругі 

Прудніцкая і Вайханская) выбірае двух 
дэпутатаў Гарадоцкага райсавета, а 
842 выбаршчыка Кабішчанскай акругі 
толькі аднаго дэпутата.

Гэтае парушэнне заканадаўства 
зафіксаваў Леанід Гаравы, актывіст Руху 
“За Свабоду!” і патрабаваў выпраўлен-
ня парушэння, як у Гарадоцкай 
пракуратуры, так і ў Віцебскай 
абласной камісіі. Але толькі старшыня 
Цэнтрвыбаркама Лідзія Ярмошына 
прызнала парушэнне заканадаўства 
пры фармаванні акругаў у Гарадоцкі 
райсавет. Дарэчы падобныя парушэнні 
былі зафіксаваны праваабаронцамі і ў 
большасці раёнаў Віцебскай вобласці.

Праз чатыры гады гэтае парушэнне 
супрацоўнікамі Гарадоцкага 
райвыканкама, якія прапануюць 
колькасць выбаршчыкаў у акругах 
па выбарах у райсавет, выпраўлена. 
На гэты раз у Гарадоцкі райсавет 

прызначаны 31 акруга ў якіх 
зафіксавана 18906 выбаршчыкаў. Пры 
сярэднеспісачным складзе акругі ў 
610 выбаршчыкаў ніводная (!!) акруга 
не адхіляецца ад гэтай колькасці на 
10%.

У спісе акругаў па Гарадку дадалася 
новая акруга – Новабудаўнічая з 
мікрараёна новых дамоў па вул. 
Камсамольская каля райбальніцы. 
Вайсковая частка ў рэшце аднесена 
па тэрыторыі да Верамеяўскай акругі. 
А шэраг акруг спалучаюць тэрыторыі 
розных сельсаветаў: Пальмінская 
акруга спалучае, як вёскі сельсавета, 
так і частку аграгарадка Пальмінку, 
а таксама вёскі Стадалішчанскага і 
Вайханскага сельсаветаў; Вархоўская 
акруга частку Віраўлянскага 
сельсавета; Дуброўская – частку 
Межанскага сельсавета і г.д.

л. антонаў

У выбарчай кампаніі Гарадоцкага райсавета 27 склікання выпраўлена парушэнне выбарчага заканадаўства аб утварэнні выбарчых 
акругаў, з якім жылі дэпутаты райсавета амаль чатыры гады.

ПарушэННі выПраўлеНы Праз чатыры гады
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“ДажыНкі-2014”

http://haradok.info
**************

**************

ДаТа

Прававы лікбЕЗ

выбарчая камПаНія

У цэНТры ўвагі!

Фінансавых сродкаў на правядзенне ў Гарадку свята “Дажынкі–2014”, аб якім было 
прынята рашэнне кіраўніка краіны 13 верасня 2013 г., закладзена ў рэспубліканскі 
бюджэт амаль у пяць разоў менш, чым разлічвалі мясцовыя ўлады.

грошаў На “дажыНкі–2014” 
Недастаткова

За 2010 год на нашым сайце 
з’явілася толькі 13 навін, бо 
ў гэты час паўнавартасна 
дзейнічаў наш “бацькоўскі” сайт 
http://haradok.belarda.org.

З гэтых 13 навін самай чытаемай 
стала навіна “Жыткевіча прынялі 
на працу” аб тым, што 29 снежня 
стала першым працоўным 
днём Аляксандра ў Гарадоцкай 
ПМК-51, куды ён уладкаваўся 
б е т о н ш ч ы к а м - п л о т н і к а м 
пасля вынясення палітычна 
матываванага прысуду. З гэтай 
навіной азнаёмілася на сёняшні 
дзень аж 2817 наведвальнікаў.

З 9 жніўня 2011 года сайт 
стаў пастаянна дзеючым 
інфармацыйным рэсурсам. І за 
другую палавіну 2011 года на ім 
з’явілася 106 навін.

У 2012 годзе мы працавалі ўжо 
з самага пачатку, інфармуючы 
чытачоў аб сацыяльна-
эканамічным развіцці 
Гарадоцкага раёна, Беларусі і 
падзеях у Гарадку і раёне. Для 
чытачоў было падрыхтавана 
336 навін.

У мінулым 2013 годзе сайт 
працягваў сваё развіццё. 
У кантэнце з’явіліся новыя 
раздзелы: “Картатэка Сталіна” 
– аб рэпрэсаваных у гады 
сталінскага тэрора нашых 
зямляках, “Газета “Гасцінец”” 
– архіў незалежнага выдання 
“Гасцінец”. Для чытачоў 
падрыхтавалі 370 нататак, пры 
гэтым у апошні месяц выйшлі на 
мяжу 15 нататак у тыдзень.

Напрыканцы 2013 года 
з’явілася супольнасць сайта 
і ў “Аднакласніках” - www.od-
noklassniki.ru/novostigorodka. 
Такім чынам нашы землякі 
маюць магчымасць знаёміцца 
з навінамі Гарадка, Беларусі і ў 
гэтай сацыяльнай сетцы.

На 2014 год маем планы па 
далейшаму паляпшэнню працы 
нашага рэсурса дзеля таго, каб 
нашы наведвальнікі пастаянна 
заставаліся з намі.

адміністрацыя сайта

4 студзеня 2010 года распачалося тэставае 
запаўненне сайта http://haradok.info і з’явілася 
першая навіна “Заробкі не дасягнулі і паловы 
абяцанага”

Нам ужо 
чатыры гады!

Выбарчая кампанія ў 
мясцовыя Саветы пры млявай 
цікавасці грамадзян дайшла да 
этапа вылучэння кандыдатаў у 
дэпутаты. Гэты этап вылучэння 
пачаўся з 12 студзеня і 
закончыцца за 40 дзён да дня 
галасавання – 10 лютага.

Алёна Дзейнека, якая 
з’яўляецца актывісткай 
Руху “За Свабоду!” і сябрам 
аргкамітэта БХД, падала заяву 
на рэгістрацыю групы яшчэ 10 
студзеня. Акруговая камісія на 
пяты дзень разгледзела заяву 
і зарэгістравала ініцыятыўную 
групу Дзейнекі з сямі чалавек. 
За час збору подпісаў неабходна 
сабраць не менш 150 подпісаў 
за вылучэнне ў абласны Савет. 
Сябры каманды разлічваюць 
хутка сабраць гэтыя подпісы, як 
пры абходзе кватэраў, так і пры 
арганізацыі пікетаў у цэнтры 
Гарадка.

Алёна Дзейнека выступае за 
дэмакратычнае грамадства, 
дзе ўлада абіраецца на 
свабодных выбарах, вынікі 
якіх непрадказальны. Дэйнека 
таксама падтрымлівае ідэю 
“Народнага рэферэндума” – 
грамадзянскай кампаніі мэтай 
якой з’яўляецца вырашэнне 

14 студзеня адбылася рэгістрацыя ініцыятыўнай 
групы Алёны Дзейнекі, выхавацельніцы інтэрната 
Гарадоцкага агра-тэхнічнага каледжа, якая плануе 
балатавацца ў Віцебскі абласны Савет дэпутатаў 
па Гарадоцкай акрузе №9.

Першы 
альтэрНатыўНы 

ПрэтэНдэНт

самых актуальных пытанняў 
развіцця Беларусі праз 
усеагульнае волевыяўленне. 
Адпаведна Алёна выступае 
за выбары кіраўніка 
выканаўчай вертыкалі самімі 
выбаршчыкамі, а таксама за 
празрыстасць выкарыстання 
бюджэтных сродкаў, што лічыць 
вельмі важным для Гарадка пад 
час падрыхтоўкі да “Дажынак—
2014”.

Грамадзяне, якія падзяляюць 
дэмакратычнае развіццё 
краіны, яе еўрапейскі выбар, 
могуць паведаміць аб 
сваім жаданні падтрымаць 
вылучэнне актывісткі Руху 
“За Свабоду!” або выказаць 
свае прапановы на мабільныя 
тэлефоны: +375297181301 ( 
МТС), +375296723842 (Вэлкам), 
або напісаць на мэйл: 250318@
list.ru

Па стану на 13 студзеня ў 
60 акруговых камісій было 
пададзена толькі 18 заяў ад 
ініцыятыўных груп і ўсе ад 
беспартыйных грамадзян. 
А ў 696 районных акруг 
Віцебшчыны пададзена 122 
заяўкі на рэгістрацыю, з якіх 
толькі 6 ад членаў партый.

л. антонаў

Грамадзяне з Гарадка даведаліся на сваім досьведзе, як пазбавіцца даляраў 
з дапамогай праваахоўных органаў. Хай іх сумны досьвед будзе навукай 
тым, хто шчэ пра гэта не ведае.

Просты сПосаб 
Пазбавіцца баксаў

Пра гэту гісторыю на 
старонцы пракуратуры 
на сайце Гарадоцкага 
райвыканкама распавяла 
памочніца пракурора раёна 
Таццяна Іванова.

Гісторыя датычыцца адносін 
здзелак куплі-продажу у 
сферы рамонту аўтамашын і 
не толькі. Пры неўстойлівасці 
беларускага рубля, які схільны 
да абвальных дэвальвацый, па 
ранейшаму нашы грамадзяне 
часам жадаюць разлічвацца 
ў “зялёных”, але пры гэтым 
забываюцца ці наогул не 
ведаюць, што гэта забаронена 
беларускім заканадаўствам 
катэгарычна. Не ведалі пра 
гэта і два жыхара Гарадка, якія 
ўступілі ў адносіны купі-прадай 
з дапамогай даляраў.

Вось і паміж калегамі па 
працы Мікалаем (імёны 
ў артыкуле змененыя) і 
Алегам таксама, быццам бы, 

было дасягнута неабходнае 
пагадненне аб куплі-продажу. 
Мікалай для рамонту свайго 
аўтамабіля пагадзіўся за 650 
"вечназялёных" даляраў ЗША 
набыць ў Алега «не першай 
свежасці» рухавік.

Але рухавік, прададзены 
Алегам Мікалаю, апынуўся 
няспраўны, і апошні 
паспрабаваў вярнуць яго 
нядобрасумленнаму прадаўцу. 
Але Алег адказаў катэгарычнай 
адмовай.

Тады Мікалай «у праведным 
гневе» звярнуўся ў 
праваахоўныя органы. Лепшая 
думка да яго не прыйшла і 
спрэчныя 650 даляраў былі… 
канфіскаваныя.

Бо ў Рэспубліцы Беларусь 
незаконнае прыняцце 
замежнай валюты ў якасці 
плацежнага сродку паводле ч. 
1 арт. 11.1 Кодэкса Рэспублікі 
Беларусь аб адміністрацыйных 

правапарушэннях цягне 
накладанне штрафу ў памеры 
ад 10 (1.300.000 рублёў) да 50 
(6.500.000 рублёў) базавых 
велічынь. Адначасова з гэтым 
незаконнае выкарыстанне 
каштоўных папер і плацежных 
дакументаў у замежнай 
валюце па ч. 1 арт. 11.2 КаАП 
Рэспублікі Беларусь караецца 
штрафам у памеры да 100 
(13 000 000 рублёў) базавых 
велічынь з канфіскацыяй 
прадмета адміністрацыйнага 
правапарушэння (у дадзеным 
выпадку - даляраў).

Не сталі выключэннем і 
Мікалай з Алегам, якія па 
даручэнні пракуратуры 
раёна прыцягнутыя да 
адміністрацыйнай адказнасці. 
Вось чым павярнулася 
банальная здзелка: і машыну 
не адрамантавалі, і грошай 
пазбавіліся.

Т. гаражанка

Галоўны матыў амаль 
усіх песень чыноўнікаў па 
вырашэнню праблем – не 
хапае сродкаў. Гэту песню зараз 
выконваюць і абласныя ўлады, 
калі суаднеслі аб’ёмы неабходнай 
працы па падрыхтоўцы Гарадка 
да рэспубліканскага свята і сродкі 
атрыманыя з рэспубліканскага 
бюджэту.

На жаль, наша “народная” 
ўлада для выбаршчыкаў 
заўжды прадстаўляе толькі 
фрагментарную інфармацыю 
аб сваіх планах і намерах. Гэта 
датычыцца і падрыхтоўцы да 
правядзення свята “Дажынкі-
2014”. Нягледзячы на тое, што 
аргкамітэт рэспубліканскага 
свята-кірмаша павінен быў да 
13 лістапада зацвердзіць свой 
план мерапрыемстваў, але 
інфармацыі аб гэтым плане СМІ 

так і не дачакаліся.
Толькі праз тры месяцы ў 

снежні з’явілася інфармацыя, 
што магчыма “Дажынкі-
2014” пройдуць у іншым 
фармаце, а аргкамітэт яшчэ 
распрацоўвае адпаведны план 
мерапрыемстваў.

Пакуль грамадскасці дакладна 
вядома, што ў рэспубліканскім 
бюджэце на “Дажынкі-2014” 
закладзена 248,5 млрд. рублёў. 
Гэта  дзесятая частка сродкаў 
неабходных для правядзення 
“Дажынак” па ацэнках мясцовых 
уладаў, якія кажуць пра лічбу ў 
2,5 трыльёна рублёў.

Яшчэ напрыканцы 2012 года 
абласныя ўлады ацэньвалі 
правядзенне “Дажынак” у 
Гарадку ў 2 трыльёна 344 
мільярда рублёў. Пры гэтым 
за кошт уласных сродкаў 

і крэдытаў планавалася 
прыцягнуць 451 мільярд рублёў, 
з рэспубліканскага бюджэта 
атрымаць 1 трл. 138 млрд. рублёў, 
а з мясцовага фінансавання 736 
млрд. руб. Пра гэта распавёў на 
старонках “Гарадоцкага весніка” 
22 снежня 2012 года рэдактар 
Андрэй Захараў. І зараз бачна, 
што з рэспубліканскага бюджэту 
выдзелена амаль у пяць разоў 
менш, чым разлічвалі чыноўнікі.

Такім чынам маюцца істотныя 
праблемы з фінансаваннем 
свята-кірмаша “Дажынкі-
2014”. Наколькі прафесійна 
ўлады суаднясуць жадаемае з 
магчымым пакажа час. Між тым 
падрыхтоўка да “Дажынак” у 
Гарадку пашыраецца. Будаўнікі 
прыступілі да рэканструкцыі 
кінатэтра.

леанід гаравы

Жыхары шматкватэрнага 
дома па вул. Баграмяна – 105 
да гэтага часу не аплачваюць 
каналізацыю і ваду, бо ў гэтых 
сістэм жыццязабеспячэння 
дома няма гаспадара, які мог бы 
якасна іх ажыццяўляць. Гэты дом 
будаваўся мусіць яшчэ ў 60-я гады 
мінулага стагоддзя Гарадоцкім 
саўгас-тэхнікумам. На пачатку 
гэтага стагоддзя дом перадалі 
на баланс камунальнікаў, а зараз 
яго ўладальнік -- Гарадоцкае 
прадпрыемства кацельных і 
цеплавых сетак.

Толькі і пры новым уладальніку 
праблемы дома застаюцца 
невырашанымі. Да гэтага часу 
дом не мае цэнтральнага 
ацяплення і не газіфіціраван. 
Гэтыя даброты цывілізацыі 

прайшлі міма жыхароў дома, які 
стаіць на ўездзе ў Гарадок.

Па сваіх праблемах жыхары 
дома звярталіся да старшыні 
Гарадоцкага райвыканкама 
Васіля Муранкова яшчэ на 
пачатку мінулага лета. У адказе 
з райвыканкама ім абяцалася 
вырашыць большасць праблем, 
як правядзенне дробнага 
рамонту дома ў 3 квартале, 
так і вырашэнне пытанняў аб 
газіфікацыі дома, аб уключэнні 
дома у план капітальнага 
рамонту на 2014 год і г.д..

Але напачатку новага года 
адказныя работнікі Гарадоцкага 
райвыканкама і патрэбных 
арганізацый нічога не ведаюць 
пра лёс старога дома. Ніякага 
рашэння існуючых праблем дома 

па Баграмяна -105 не адбылося. 
У доме не рабілі дробнага 
рамонту да ацяпляльнага 
сезона, не вырашана пытанне 
аб уключэнні дома ў планы 
газіфікацыі і капітальнага 
рамонту. Пад'язную дарогу да 
дома за ўсю восень ні разу не 
прагрэйдзіравалі і яна стала 
дрыгвой. Каналізацыю ад дома 
зачынілі і зараз з апошняга 
кальца бруд выцякае да дарогі 
Гарадок - Віцебск.

І адно толькі радуе жыхароў, 
што за ваду і каналізацыю з іх 
не бяруць грошаў. Надзея ж на 
вырашэнне існуючых праблем 
яшчэ жыве ў сэрцах жыхароў і 
яны вераць, што ў год Дажынак 
улады не забудуць пра іх дом.

л. антонаў

Па выніках Года беражлівасці ў Гарадку так і застаўся дом, жыхары якога 
бясплатна карыстаюцца вадой і каналізацыяй. Менавіта гэты дом сустракае 
сапсаванай каналізацыяй кіроўцаў, якія едуць з Віцебска ў Гарадок.

тут Не Плацяць за ваду і 
каНалізацыю
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У беларусаў быў цэлы рэгламент па святкаванню багатых 
Калядаў. Сёняшняя куцця — мясная таму "без парсюка 
й Каляды не Калядамі. Старыя людзі кажуць, што раней 
нашы продкі перад Калядамі калолі кормнага падсвінка, 
каб Каляды не гневаліся, дадалі наўсё добры ўраджай, а 
на гавяду добры прыплод". Раней у гэты вечар па вёсках 
сядалі разбіраць свіную галаву — сімвал урадлівасці і 
дабрабыту.

Лічылася, што ў таго хто не напячы блінцоў у гаспадарцы 
не будзе сытнай, здаровай жывёлы.

Розных спраў у гэты дзень шмат. Вечарам дзяўчаты па 
вёсцы пачыналі шчадраванне — выбіралі "шчодру": самую 
прыгожую дзяўчыну, якую апраналі ў лепшае адзенне, 
а галаву ўпрыгожвалі вяночкам з рознакаляровых 
папяровых стужак. І абыходзілі вёску дом за домам, 
жадаючы гаспадарам добрага Новага году, дабрабыту, 
шчасця:

На нова лета
Хай родзіцца жыта.
Шчодры вечар, багаты вечар!
Жыта, пшаніца,
Усякая пашніца!
Жадаем табе,
Слаўны гаспадару,
Піва варыці,
Сынкоў жаніці,
Пасаг збіраці,
Дочак выдаваці.
Залезь на баляску,
Дастань каўбаску,
Стань на драбінкі,
Дастань саланінку,
Кошычак маку
Да таго прысмаку.
Шчодры вечар, багаты вечар!

(Песьня — шчадроўка, запісаная Р. Шырмам у 1928-м 
годзе ў Пружанах ад Ганны Дудзейкі). 

А нам застаецца помніць, што ў вечар 13 студзеня 
настала пара выдаліць з хаты ялінку, бо яна акумулявала 
шкодную энергію з 24 снежня пры павароце сонца да 
новага жыцця.

вечар 13 студзеНя 
— шчадрэц, 

багатая куцця
Дарагія сябры!
У гэтыя святочныя дні, як 

і летась, я найперш думаю 
пра тых, хто сустракае Новы 
год у няволі. Хачу, каб мяне 
пачулі алесь бяляцкі, мікола 
Статкевіч і ўсе, хто пакутуе за 
свае погляды.

Як казала адна добрая 
беларуская вядзьмарка, што 
была маёй бабуляй: збаў Божа 
вас ды і ўсіх нас ад пустога 
коласа, ад рэдкага воласа, ад 
харчу нязвычнага, ад голасу 
зычнага, ад нядобрых вачэй 
і паганых рачэй. Да хуткай 
сустрэчы на волі!

У мінулым годзе я шмат 
вандраваў па Беларусі: быў у 
Прыдзьвінні і на Нёмане, плыў 
з сябрамі па Прыпяці і Сожу.

Душу грэюць успаміны 
пра нашы непаўторныя, па-
беларуску стрыманыя краявіды 
з іхняй заўсёднай прыхаванаю 
таямніцаю. Натхняюць згадкі 
пра сустрэчы з маімі чытачамі 
і зусім незнаёмымі мудрымі й 
светлымі людзьмі.

Але памятаецца і іншае.
Не магу забыць пяцікласнікаў 

з невялікага беларускага 
гарадка, якія амаль не разумелі 
беларускае мовы, і такіх самых 
разгубленых вучняў сталічнае 
школы.

Прыгадваюцца маладыя 
супрацоўніцы найцікавейшага 
палескага музея, для якіх — з 
іхнімі жабрацкімі заробкамі – 
праблема не толькі з'ездзіць 
кудысьці на адпачынак, але 
нават выбрацца ў Менск на 
выставу.

Не бойцеся любіць 
беларусь

Зноў і зноў успамінаюцца 
дзіўныя манументы, сустрэтыя 
на чыста падмеценых вуліцах 
нашых гарадоў і мястэчак – то 
дамам з сабачкамі, то гурку…

Я не маю нічога супраць 
салёнага гурочка на навагоднім 
стале і часам магу загледзецца 
на прыгажуню з балонкай.

Але ж Беларусь — гэта 
не краіна гуркоў і дамаў з 
сабачкамі.

Для мяне Беларусь здавён 
была краінаю мужных і 
таленавітых людзей. Яны 
збудавалі дзівосныя храмы, 
замкі і палацы, што увайшлі 
ў Сусветны спіс культурнай 
спадчыны. Яны шэсць 
стагоддзяў назад адстаялі 
нашу зямлю ад захопнікаў з 
захаду пад Грунвальдам і 500 
гадоў таму разбілі пад Воршай 
захопнікаў з усходу. Яны не раз, 
баронячы сваю нацыянальную 
годнасць і шматвяковую 
прыналежнасць да Еўропы, 
паўставалі супраць Расейскай 
імперыі.

Але дзе помнікі героям тых 
падзеяў?

Чаму Наваградак так і 
не дачакаўся бронзавага 
міндоўга, як Віцебск не 
дачакаўся альгерда? У якім 
кабінеце пахаваная ідэя 
стварэння помніка вялікаму 
князю вітаўту? Чаму ў Менску 
не з'явіўся помнік нашаму 
нацыянальнаму герою кастусю 
каліноўскаму?

Затое Рагачоў замест 
чаканага вальналюбца 
Гервасія Вылівахі, створанага 

геніем Уладзімера Караткевіча, 
аздобіўся чатырохметровым 
манументам, што ўвекавечыў 
тамтэйшую згушчонку.

Між тым сучасная навука 
сцвярджае, што чым глыбей 
сувязь са сваёй культурай тым 
мацней і духоўныя сілы нацыі, 
і фізічны імунітэт кожнага 
чалавека.

Забудзем гісторыю – 
станем бяспамятнымі, не 
здольнымі адрозніць сябра ад 
нядобразычліўца. Забудзем 
мову – станем нямымі.

У 2013-м мы адзначалі 150-
годзьдзе нашага вызвольнага 
паўстання.

Вы памятаеце пароль 
каліноўцаў?

каго любіш?
люблю беларусь!
Хачу пажадаць усім нам, каб 

у новым годзе гэтыя словы 
зрабіліся нашым дэвізам.

Каб мы любілі сваю краіну, 
захоўваючы ў сваіх сем’ях 
мову продкаў. Каб адзначалі 
свае, а не чужыя гістарычныя 
святы.Каб глядзелі на свет 
беларускімі вачыма і не баяліся 
бараніць сваё — і старадаўнюю 
камяніцу — ад бульдозера, і 
сумленна зароблены рубель – 
ад новых пабораў.

Толькі тады мы ўсе разам 
зробім крок крок насустрач 
той Беларусі, якая пакуль 
прыходзіць да нас у толькі ў 
мроях і снах.

Не бойцеся! Не бойцеся 
любіць беларусь!

З Новым годам!
Уладзімір арлоў

У навагоднюю ноч прагучалі самыя розныя віншаванні ад палітычных 
і грамадскіх дзеячаў Беларусі. Прапануем вашай увазе пранікненнае 
навагодняе відэа-віншаванне ад пісьменніка Уладзіміра Арлова да чытачоў 
“Нашай Нівы”

віНшаваННЕ

27 декабря на пресс-
конференции в Минске 
посол России александр 
Суриков назвал глупостью 
рассуждения, что российские 
вливания в Украину уменьшат 
финансовую поддержку 
Беларуси: «Одно другому не 
мешает».

Эксперты же задаются 
вопросом, не слишком ли 
дорого обойдутся стране 
встречные уступки. И 
склоняются к выводу, что 
кремлевская помощь не 
решит проблем белорусской 
экономики, а лишь 
законсервирует их.

Интеграционное гусарство 
Путина

«Ресурсы у России есть, и 
это подтверждает последнее 
заседание Высшего госсовета 
Союзного государства», — 
заверил посол России, говоря 
о готовности поддержать 
белорусского партнера, у 
которого финансы поют 
романсы.

Но из репортажей в 
московской прессе следует, 
что прозвучавшее 25 декабря 
заявление Владимира Путина 
о выделении Беларуси кредита 
в сумме до двух миллиардов 
долларов было как снег на 
голову российским министрам. 

Этакий гусарский жест 
первого лица. Подчиненные 
же так и не смогли по ходу 
внятно сформулировать, 
откуда возьмутся деньги.

Лишь днем позже министр 
финансов антон Силуанов 
сообщил: «Мы договорились 
сегодня на правительстве 
о том, что в следующем 
году будет предоставлен 
межгосударственный кредит 
Республике Беларусь за 
счет уточнения бюджета 
следующего года в сумме 450 
миллионов долларов (…) 
Оставшаяся часть средств 
— будем смотреть наши 
возможности».

Короче, очень похоже, 
что Кремль, вняв мольбам 
союзника, экспромтом 
принял чисто политическое 
решение о финансовом 
спасении, а министры 
постфактум чешут затылки, 
откуда наскрести денег.

Иначе говоря, Россия 
даже вопреки внутренним 
экономическим трудностям (на 
которые кивал, между прочим, 
и Суриков) оплачивает свои 
великодержавные амбиции. И 
хотя посол заверил, что Москва 
в ответ на свою щедрость 
ничего от Минска не ждет, на 
той же пресс-конференции 

прозвучал совет, что «не надо 
тянуть резину» с МАЗом и 
другими интеграционными 
проектами (например с 
участием МЗКТ, «Гродно 
Азота»), предусматривающими 
объ-единение белорусских и 
российских активов.

Также посол попенял 
на проблемы допуска 
российских предприятий 
к государственному заказу 
Беларуси, другие препоны, 
чинимые белорусской 
стороной. В этом контексте 
веско прозвучала фраза о том, 
что Россия в связи с созданием 
Евразийского союза откажется 
от взимания экспортной 
пошлины на нефтепродукты 
(то, чего так добивается 
Лукашенко), если «стороны не 
натворят глупостей».

антизападные «краники»
Российскому послу 

пришлось комментировать 
и щекотливую клерикально-
светскую тему: на днях 
Священный синод Русской 
православной церкви 
(РПЦ) назначил главой ее 
Белорусского экзархата 
никогда не жившего здесь 
архиерея Павла.

Сам факт, что руководство 
РПЦ бросило на Беларусь 
не ее гражданина (родился 

в Караганде, служил до 
последнего времени в Рязани), 
судя по кипению в фейсбуках, 
поставил на уши как часть 
здешних православных, так 
и просто политизированную 
публику: мол, никакого 
уважения к суверенитету, 
национальной специфике и 
т.п.

Господин Суриков был 
вынужден ограничиться 
общими рассуждениями 
типа того, что «плохих 
митрополитов в Беларуси 
не бывает» и что «сюда 
мог быть назначен только 
высокопорядочный человек, 
любящий людей».

Трудно сказать, насколько 
переубедят эти сентенции тех, 
кто посмотрел разошедшийся 
по социальным сетям, 
как вирусная реклама, 
скандальный видеоролик, 
датированный декабрем 
2011 года: тот самый 
«человек, любящий людей», 
грозит Западу в отместку за 
цветные революции оружием 
массового уничтожения и 
открытием «чернобыльского 
краника».

Отметим, что по иронии 
судьбы митрополит Павел 
едет из Рязани на повышение 
в страну, посыпанную 

чернобыльским пеплом. 
Да и вокруг строительства 
Островецкой АЭС по 
российскому проекту 
(Суриков подтвердил 
готовность Москвы 
вкладываться) здесь ныне 
бушуют страсти.

Назначение митрополита 
Павла главой Белорусской 
православной церкви 
(БПЦ) — это и проявление 
имперской политики, и в то 
же время некий вынужденный 
компромисс между Москвой и 
Лукашенко, считает валерий 
карбалевич, эксперт 
аналитического центра 
«Стратегия» (минск).

В комментарии для Nav-
iny.by аналитик напомнил: 
прошение прежнего главы 
БПЦ митрополита Филарета 
лежало без движения три 
года, а минувшим летом 
белорусский президент 
демонстративно не полетел 
на празднование 1025-летия 
крещения Руси в Киев. Это 
могло быть отражением 
некоего кадрового спора 
между авторитарным 
белорусским лидером, 
стремящемся контролировать 
все сферы, включая церковную, 
и Московским патриархатом.

Александр Лукашенко снова получает дивиденды за статус верного союзника Москвы. И никакой Янукович тут дорогу не перебежит.
москва ПряНик даст, если миНск будет зайкой

(працяг на стар. 4)
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ПраблЕма

время есть, но на кого оно 
работает?

Но сегодня белорусский президент 
вынужден уступать Москве на всех 
фронтах из-за скверной финансово-
экономической ситуации, делает 
вывод Карбалевич: «Отсюда и согласие 
на назначение митрополита Павла, 
и появление российских самолетов в 
Барановичах — у Лукашенко просто 
нет возможности выбирать».

В конце концов, если вынести за 
скобки момент уязвленных амбиций, 
то в плане антизападного мышления 
белорусский президент и новый 
владыка весьма схожи. Один грозил 
«чернобыльским краником», другой 
— потоком мигрантов и наркотиков 
в случае менее ревностной охраны 
границ с Евросоюзом. Родственные 
души.

Что же касается щедрости Москвы, то 
при всех великодержавных амбициях 
она довольно расчетлива. И дело не 
только в том, что кредиты положено 
отдавать с процентами. Российское 
руководство научилось дозировать 
подкормку союзника, понуждая его 
к уступчивости через подвешивание 
чувствительных для экономики 
вопросов. Например о нефтяном 
балансе.

Как известно, на 2014 год Беларусь 
запрашивает 23 миллиона тонн нефти. 
Однако, подчеркнул Суриков, «у нас 
растут обязательства перед Китаем, 
а добыча не увеличивается». Ох уж эти 
китайцы! Короче, «пока согласились 
на 21 миллион тонн, но будет 
рассматриваться и возможность 
поставки 23 миллионов тонн (…) 
Переговоры еще идут, время есть».

Если без дипломатии, это называется: 
посмотрим на ваше поведение. Время, 
конечно, есть, но оно работает на одну 
из сторон. Догадайтесь с трех раз, на 
какую.

александр КласКовсКий
http://naviny.by

(пачатак на стар. 3)

бЕларУСЬ — раСія

Беларускай апазіцыі рэдка атрымоўваецца хутка і рэзанансна адрэагаваць на тыя ці іншыя 
падзеі ў грамадстве. Зрэшты, адзначаюць эксперты, яе магчымасці сёння рэзка абмежаваныя 
жорсткай рэакцыяй уладаў на вулічную актыўнасць, апатыяй насельніцтва, яго страхам перад 
рэпрэсіямі.

У гэтым лішні раз пераконвае сюжэт 
з увядзеннем дзяржаўнай пошліны за 
выдачу дазволу на допуск транспартнага 
сродку да ўдзелу ў дарожным руху і 
ўзнікшая акцыя «Стоп-падатак».

лазавік іранізуе наконт пазна-
вальнай цікавасці

У прынцыпе, яшчэ да ўвядзення 
пошліны і непасрэдна пасля галасавання 
за яе ў парламенце апазіцыйныя палітыкі з 
абурэннем каментавалі ініцыятыву ўладаў. 
Аб'яднаная грамадзянская партыя (АГП) 
нават заявіла пра кампанію «Кіраўнік - у 
адстаўку!", у ходзе якой збіраюцца подпісы 
праціўнікаў ўвядзення дзяржпошліны на 
аўтаўладальнікаў. Можна паставіць свае 
подпісы пад пратэстам і ў інтэрнэце.

Сваю акцыю “Разам супраць 
абдзіралаўкі", прымеркаваную да 
разгляду ў Палаце прадстаўнікоў 
дзяржбюджэту на 2014 год і прыняцця 
ў першым чытанні законапраекта, які 
ўводзіць пошліну на аўто, абвясціла і 
кампанія «Гавары праўду».

Аднак збор подпісаў - відавочна не той 
крок, які можа паўплываць на меркаванне 
уладаў, якія ўжо прынялі рашэнне аб 
увядзенні пошліны. 

«Стоп-падатак» захлынуўся
Рэальна нервавацца ўлады сталі толькі 

пасля заклікаў у інтэрнэце пратэставаць 
супраць ўвядзення пошліны ў цэнтры 
Мінска.

У выніку першая акцыя пратэсту 
аўтамабілістаў, якая адбылася вечарам 
20 снежня на сталічным праспекце 
Незалежнасці, атрымала досыць вялікі 
рэзананс, хоць і не была вельмі ўжо 
масавай. 

Да другой акцыі, анансаванай на 
27 снежня, улады падрыхтаваліся 
больш грунтоўна. На праспекце былі 

выстаўленыя ўзмоцненыя нарады 
Дзяржаўтаінспекцыі, на ходніках 
дзяжурылі сілавікі ў цывільным. Рэдкіх 
пратэстуючых аўтамабілістаў спынялі 
супрацоўнікі ДАІ.

А на трэцюю акцыю, абвешчаную 
3 студзеня, падобна, выйшлі толькі 
супрацоўнікі ДАІ.

20 сьнежня трое палітыкаў-
аўтамабілістаў - Віктар Карняенка, 
Сяргей Калякін і Анатоль Лябедзька 
- падалі заяўку ў Менгарвыканкам на 
правядзенне 5 студзені аўтапрабегу па 
праспекце Незалежнасці.

Рашэнне гарвыканкама апынулася 
прагназуемым - аўтапрабег не дазволілі. 
Напэўна, гэта разумелі і самі апазіцыйныя 
палітыкі, таму адразу пасля атрымання 
адказу ад мінскіх уладаў абвясцілі план Б 
- збор на плошчы Якубка Коласа подпісаў 
за адстаўку ўрада і адмену пошліны.

З улікам беларускіх рэалій акцыя, можна 
сказаць, прайшла паспяхова -- сабралі 
каля сотні подпісаў. Па незалежных 
ацэнак, за двума прадстаўнікамі апазіцыі 
назірала каля сотні супрацоўнікаў 
міліцыі і спецслужбаў. Атрымліваецца, 
па супрацоўніку на кожную сабраную 
подпіс.

апазіцыя ў зачараваным коле
На думку палітолага Алеся Лагвінца, 

улады досыць паспяхова рыхтуюцца 
да розных формаў пратэсту, на якія 
рашаюцца грамадзяне. Градус палітычнай 
мабілізацыі ў грамадстве і так невысокі, 
таму для мінімізацыі пратэсту цалкам 
дастаткова папераджальных пагроз 
і дэманстрацыі сілы ў дачыненні да 
некалькіх ініцыятараў або ўдзельнікаў 
акцый.

«Улады імкнуцца выявіць тых, хто 
ініцыюе пратэстныя дзеянні ў сацыяльных 

сетках, ужываюць мэтавыя рэпрэсіі, якія 
рэтрансліруюцца праз СМІ, павялічваючы 
паказчык страху і адбіваючы жаданне 
ўдзельнічаць у вулічных акцыях. Улады 
робяць так, што кошт удзелу ў якім-
небудзь пратэстным дзеянні перавышае 
ў некалькі разоў цану няўдзелу ў ім», - 
адзначае Лагвінец.

У ідэале, лічыць эксперт, пры 
арганізацыі акцый пратэсту павінны 
спалучацца партыйная мабілізацыйная 
праца і грамадзянскі парыў. Але цяпер 
не той час, каб рэалізаваць гэту задуму: 
апазіцыя відавочна слабая, а грамадства 
не верыць не толькі ўлады, але і самой 
апазіцыі.

«Лепшы шлях на дадзены момант для 
дэмакратычных арганізацый - далучыцца 
да акцыяў спачатку ў індывідуальным 
парадку, - лічыць Лагвінец. - Можа быць, 
нават не варта асоба афішаваць сваю 
прысутнасць на акцыях, займаючыся 
чарнавы працай па мабілізацыі, а не 
дэкларацыі…» .

Больш за тое, праблема даверу да 
апазіцыі сёння такая, што часта лепш 
не падкрэсліваць сувязь тых ці іншых 
пратэстных дзеянняў непасрэдна з 
апазіцыйнымі структурамі.

«Калі акцыя - гэта дзеянне самога 
грамадства, то яна мае магчымасць 
прыцягнуць да сябе ўвагу большай 
колькасці людзей, чым партыйная 
ці апазіцыйная ініцыятыва, - мяркуе 
Лагвінец. - Каб сур'ёзна выступаць са 
сваімі ініцыятывамі, разлічваючы на іх 
рэалізацыю, трэба мець адпаведную 
базу падтрымкі. Але дастатковай 
базы падтрымкі сёння няма ні ў адной 
апазіцыйнай арганізацыі ".

Сяргей каралевiч
naviny.by

Народ трэба будзіць ці ёН 
ПавіНеН ПрачНуцца сам?

Начальник УГАИ МВД Юрий Литвин 
во время телефонной линии в газете 
«Транспортный вестник» рассказал о 
некоторых нововведениях 2014 года, 
которые ожидают автомобилистов. 
Среди них — обязательное 
использование зимней резины и 
детских удерживающих сидений. Еще 
одно новшество, по мнению ГАИ, 
должно избавить города от проблем 
парковки — собираются ужесточить 
наказание за стоянку в неположенном 
месте. По словам начальника УГАИ 
МВД, ответственность будет введена 
для собственников автомобилей.

«Существует база данных ГАИ, по 
которой выясняется, что конкретный 
автомобиль зарегистрирован на 
такого-то гражданина, — объяснил 
Юрий Литвин. — Если автомобиль 
стоит неправильно, привлекается 
не тот, кто припарковал, а человек, 
на которого этот автомобиль 
зарегистрирован».

Ранее о нововведении высказывался 
исполняющий обязанности 
начальника УГАИ МВД Василий 
Бульбенков: «Штраф за остановку или 
стоянку автомобиля с нарушением 
ПДД увеличится с 1 до 3 «базовых». За 
повторное такое нарушение в течение 
года сейчас нарушителям приходится 
платить от 3 до 5 базовых величин, 

а вскоре, возможно, будет 
предусмотрен штраф от 5 до 8 
базовых величин».

При этом Юрий Литвин 
отметил, что повторность 
наказаний (как за парковку, так 
и за другие нарушения ПДД) 
— эффективная мера: «Она 
введена, чтобы предупредить 
человека еще раз, только 
уже в виде штрафа в двойном 
размере».

Он также высказал 
мнение, что штрафы «от 
и до» — это не лучшее 
решение, и стоит оставить 
конкретный размер суммы 
за определенное нарушение: 
«Но наши предложения 
в Госавтоинспекции для 
законодателя сводились 
именно к такому моменту, 
чтобы исключить так 
называемую «вилку». Но 
ответ на наше предложение 
дают такой: у человека всегда 
есть какие-то смягчающие 
обстоятельства, отягчающие и т. д. 
Поэтому пока мы пользуемся тем, что 
у нас есть».

Во время беседы затронули и 
тему госпошлины: не увеличится ли 
количество людей, которые будут 

ездить без ТО (как некоторые водители 
подсчитали, выгоднее несколько раз 
заплатить штраф, чем транспортный 
налог)? По мнению Юрия Литвина, 
глобально обстановка не ухудшится: 
«Количество людей, которые не 

проходят техосмотр, не увеличится. 
Будет примерно так же, как и сейчас. 
Конечно, кто-то будет ездить без 
техосмотра, но не большинство».

www.charter97.org
/ru/news/2014/1/8/83355

За неправильную парковку теперь будут штрафовать не водителя, а владельца автомобиля.

«сюрПриз» для водителей: 
Новые штрафы и обязательНая зимНяя резиНа
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